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منتقدان خريد هواپيماهاي نو
 امروز از ضعف در نوسازي ناوگان حرف نزنند

عضو کميسيون برنامه و بودجه مجلس با 
بيان اينکه استيضاح وزير راه و شهرسازي 
در روز س��ه ش��نبه راي نمي آورد، گفت: 
کس��اني که در دوران انعقاد قرارداد خريد 
هواپيماهاي نو مخالفت و س��نگ اندازي 
مي کردند امروز نبايد از ضعف در نوسازي 

ناوگان هوايي حرف بزنند و آخوندي را مقصر بدانند.
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از ايلنا، مهرداد لاهوتي با بيان اينکه 
در اين شرايط استيضاح وزير راه و شهرسازي را منطقي نمي دانم، گفت: 
مخالفان و منتقدان آقاي آخوندي بايد بگويند نقش وزير راه در سانحه 

سقوط هواپيماي آسمان چه بوده است؟
وي تاکيد کرد: وزير راه و شهرسازي موفق ترين عضو کابينه دولت در 
اس��تفاده از ش��رايط پس از برجام بوده و نوس��ازي ناوگان هوايي را علي 

رغم موانع داخلي و خارجي متعدد کليد زد.
عضو کميس��يون برنامه و بودجه با بيان اينکه همه ملت ايران از وقوع 
س��انحه هواپيما آس��مان متاثر هستند اما راهکار جلوگيري از اين سوانح 
کنار گذاشتن وزيري که تلاش خود را براي نوسازي ناوگان کرده نيست، 
گفت: وزارت راه و شهرسازي پس از امضاي تفاهمنامه برجام توانست با 
سه کمپاني قدرتمند غربي سازنده هواپيما قرارداد خريد هواپيما منعقد 

کند و چندين فروند هواپيما هم وارد کشور شد.
لاهوتي اظهار داشت: کساني که آن روزها منتقد خريد هواپيماهاي نو 
بودن��د و مدع��ي بودن��د خريد هواپيما نبايد در اولويت باش��د چرا امروز از 
ضعف در نوسازي ناوگان هوايي حرف مي زنند و وزير راه را مقصر عدم 

نوسازي ناوگان مي دانند؟
وي افزود: قبل از دولت يازدهم صنعت هوايي کشورمان در تحريم بود 
و تمام هواپيماهايي که خريداري مي ش��د هواپيماهاي فرس��وده شرقي 
بودند، اما با تلاش هاي تيم وزارت راه و شهرسازي دولت يازدهم قرارداد 
خريد 200 هواپيماي جديد غربي منعقد شد که البته افرادي هم در داخل 

کشور در مسير خريد هواپيماهاي نو سنگ اندازي کردند.
عضو کميس��يون برنامه و بودجه مجلس با بيان اينکه در آس��تانه ش��روع 
س��فرهاي ن��وروزي نباي��د وزي��ر راه اس��تيضاح و چني��ن وزارتخانه اي 
ب��ا سرپرس��ت اداره ش��ود، گف��ت: در مهم ترين اي��ام کاري وزارت راه و 
شهرس��ازي، کنارگذاش��تن مدي��ر اين وزارتخانه مي توان��د تبعاتي را به 

دنبال داشته باشد.
لاهوتي تاکيد کرد: از سوي ديگر هنوز اطلاعات خروجي از جعبه سياه 
نهايي و جمع بندي نشده است، چرا قبل از مشخص شدن علت سانحه 
بايد وزير راه را اس��تيضاح کنيم. اس��تيضاح وزير راه قبل از پي بردن به 
علت اصلي سانحه کاملا غير منطقي است. معتقدم جلسه استيضاح وزير 
راه بايد به بعد از مش��خص ش��دن علت س��انحه هواپيماي آسمان و بعد 
از انجام س��فرهاي نوروزي برگزار ش��ود. هر چند که معتقدم نمايندگان 
مجلس در جلسه استيضاح روز سه شنبه به کنار گذاشتن آقاي آخوندي 

راي نمي دهند.

مسابقه نابرابر ايرلاين ها در فروش بليت
 به ضرر مردم است

نايب رئيس کميسيون عمران مجلس، با بيان اينکه تاخيرهاي پروازي 
از چند س��اعت به يک ش��بانه روز و بيش��تر افزايش يافته است، گفت: در 

رقابت ايرلاين ها گراني بليت مردم را متضرر کرده است.
ب��ه گ��زارش روزنام��ه تجارت، مجيد کيان پور در گفت وگو با خبرگزاري 
خان��ه مل��ت، از اوج گي��ري تاخيره��اي پروازي در کش��ور انتقاد کرد و 
گف��ت: متاس��فانه تاخيره��اي پروازي ديگر مختص يک يا دو ش��رکت 
هواپيماي��ي نب��وده و به عنوان موضوعي فراگير در ميان همه ايرلاين ها 

فراگير شده است.
نايب رئيس کميس��يون عمران مجلس ش��وراي اس��لامي، با بيان اينکه 
معض��ل ديگ��ر موجود در عملکرد ايرلاين ها پروازهاي چارتري اس��ت، 
افزود: متاسفانه در سيستم بسياري مواقع بليت وجود ندارد، اما با مراجعه 
مشخص مي شود همان پرواز به صورت چارتري اقدام به فروش بليت 

و اخذ پول بيشتر از مردم مي کند.
نماينده مردم درود و ازنا در مجلس ش��وراي اس��لامي، با تاکيد بر اينکه 
متاس��فانه ش��ناور ش��دن نرخ بليت هواپيما و آزادس��ازي آن تنها به نفع 
ايرلاين ها بوده اس��ت، تصريح کرد: در حال حاضر قيمت بليت هواپيما 
ب��ا مي��زان عرض��ه و تقاضا تغيي��ر مي کند که اين به ضرر مس��افر تمام 

مي شود.
وي ب��ا بي��ان اينکه قيمت بلي��ت هواپيما نبايد بالاتر از نرخ هاي مصوب 
اعمال ش��ود، گفت: بهترين و بزرگ ترين کاري که س��ازمان هواپيمايي 
بايد پيگير باشد اين است که نظارت مستقيمي از طريق جرايد و رسانه 

ملي اعمال شود تا قصوري در اين زمينه بروز نکند.
اي��ن نماين��ده م��ردم در مجلس دهم، همچنين از عدم رعايت آيين نامه 
حقوق مسافر در تاخيرهاي پروازي انتقاد کرد و گفت: سازمان هواپيمايي 
اگر امکان اجراي اين آيين نامه را ندارد بايد به صراحت در خصوص آن 

اظهارنظر کره تا تکليف همه روشن شود.
کيان پور با بيان اينکه هيچ کس��ي در تاخيرهاي پروازي خود را موظف 
ب��ه پاس��خگوي به مردم نمي دان��د، گفت: س��ازمان هواپيمايي بايد در 
بحث تاخيرهاي پروازي ورود جدي داش��ته تا اين معضل کاهش يابد. 
متاس��فانه تاخيرهاي چندين س��اعته پروازها شيريني سفرها را به تلخي 

بدل کرده است.
اي��ن نماين��ده م��ردم در مجلس ده��م، ادامه داد: دولت بايد با فش��ار بر 
س��ازمان هواپيمايي زمينه اجراي دس��تورالعمل رعايت حقوق مس��افر 

را فراهم کند.
نايب رئيس کميس��يون عمران مجلس ش��وراي اس��لامي، يادآور شد: 
ب��ي توجهي س��ازمان هواپيمايي به نارضايتي ه��اي مردم از تاخيرهاي 
پ��روازي و همچني��ن گراني ه��اي بليت ورود مجلس ب��ه موضوع را در 

پي خواهد داشت.

ايجاد اداره کل امور لجستيکي و حمل و نقل
 چندوجهي مصلحتي نيست

محمد راس��تاد مديرعامل س��ازمان بنادر و دريانوردي گفت: زماني که 
زنجيره حمل و نقل بايد رقابت پذير باش��د، نحوه اتصال به پس��کرانه و 
صرفه جويي در زمان و هزينه، اتصال راه آهن به بنادر کش��ور ضرورتي 

اجتناب ناپذير است.
به گزارش روزنامه تجارت به نقل از سازمان بنادر و دريانوردي، محمد 
راس��تاد معاون وزير راه و شهرس��ازي با بيان اين مطلب افزود: امروزه 
اتصال بندر به ريل و يکپارچه س��ازي حمل ريلي - دريايي يک تمايز 

رقابتي محسوب مي شود.
وي با اشاره به تاسيس اداره کل امور لجستيکي و حمل و نقل چند وجهي 
در سازمان بنادر و دريانوردي اظهار کرد: اين اداره براي پاسخگويي به 

نيازهاي روز صنعت بندري و حمل و نقل دريايي ضروري است.
معاون وزير راه و شهرسازي گفت: اتصال ريل به بندر عنصر استراتژيک 
توس��عه بن��دري ب��ه ش��مار مي رود. از طرفي ارزاني حم��ل کالا با ريل و 
کاهش اثرات منفي بر محيط زيست و بر شرايط اجتماعي مانند کاهش 
تصادفات جاده اي از ديگر مزاياي حمل و نقل ريلي محسوب مي شود. 
س��ازمان بن��ادر و دريانوردي بهب��ود عملکرد حمل ريلي در بنادر متصل 
به راه آهن و اتصال ش��بکه سراس��ري راه آهن به س��اير بنادر را با جديت 

پيگيري خواهد کرد.
راس��تاد اضافه کرد: ايجاد اداره کل امور لجس��تيکي و حمل و نقل چند 
وجهي مصلحتي نبوده اس��ت و مجدانه به دنبال توس��عه غير فيزيکي 
ظرفي��ت بن��ادر از طريق س��اماندهي اوضاع ترافيکي ريلي و کاميون در 

بنادر کشور و هوشمند سازي جا به جايي کالا هستيم.

پيشخوان

راه ومسکن

گروه راه و مس�کن: صبح روز پنجش��نبه ) 17 اس��فندماه 96( 
برگزيدگان جشنواره راه و ساختمان باحضور فرج اله رجبي رئيس 
س��ازمان نظام مهندس��ي، پيروز حناچي معاون فني وعمراني 
ش��هرداري تهران، محمد س��عيد ايزدي و هوش��نگ عشايري 
معاونان وزير راه و شهرسازي، مسئولان و دست اندرکاران حوزه 
عمران و شهري معرفي شدند و از منتخبان پنجمين دوره چهره 

سال 1۳96 در حوزه راه و ساختمان تجليل به عمل آمد.
به گ��زارش خبرنگار روزنامه تجارت، انتخابات چهره س��ال راه 
و س��اختمان کش��ور که هرساله برگزار مي شود، انتخابي کاملا 
رسانه اي است و تمامي مديران و مسئولان توسط مخاطبان و 
ش��هروندان انتخاب مي شوند. »بازآفريني شهري« و »رعايت 
حقوق شهروندي« از اهداف برگزاري پنجمين دوره جشنواره 
چهره س��ال راه و س��اختمان بود که تلاش ش��د با جريان سازي 
و انجام بيش از دويس��ت مصاحبه خبري و گزارش به يکي از 

مطالبات مردمي تبديل شود.
��� بايد رابطه مديران و حاکمان با مردم تعريف شود

فرج ا... رجبي رئيس ش��وراي مرکزي س��ازمان نظام مهندسي 
ساختمان کشور در مراسم انتخاب چهره برتر سال 96 درحوزه 
مسکن و ساختمان با بيان اينکه برنامه ملي بازآفريني شهري 
بسيار بزرگ است و بايد چابک تر شود، گفت: يکي از بزرگترين 
مشکلات ما در کشور اين است که شيوه حکمراني خوب را بلد 

نيستيم و بايد رابطه مديران و حاکمان با مردم تعريف شود.
وي با تاکيد بر اينکه بخش دولتي دست از سر بخش خصوصي 
برنمي دارد، چون مرزهاي حکمراني خود را تعيين نکرده است، 
افزود: هر روز از تمام دستگاه ها و سازمان هاي حاکميتي و دولتي 
درخص��وص ل��زوم اهميت و مي��دان دادن به بخش خصوصي 
اظه��ار نظر مي ش��ود، اما در عم��ل وقتي بخش خصوصي وارد 
ق��اب حکمران��ي خودمان مي ش��ود، ديگر جاي��ي براي او باقي 

نمي ماند.
رئيس شوراي مرکزي سازمان نظام مهندسي ساختمان کشور 
اظهار داش��ت: نحوه ورود به بافت هاي فرس��وده و احياي آن ها 
بس��يار مهم اس��ت و نبايد از ظرفيت مردم و بخش خصوصي 

غافل شويم.
��� پيمانکاران ميلياردها تومان از دولت طلبکارند

رجب��ي ادام��ه داد: در حال حاضر پيمان��کاران ميلياردها تومان 
از دول��ت طلبکارن��د. دولت وقتي مي خواه��د مطالبات آن ها را 
بازپرداخت کند، به صورت تدريجي و با مبالغ کم يا به صورت 
اوراق اس��ناد خزانه اس��لامي مطالبات پيمان��کاران را پرداخت 
مي کند، اما زماني که قرار اس��ت از پيمانکار ماليات اخذ ش��ود، 
مي گويي��م باي��د نق��دا و ف��ورا ماليات خود را بده��د؛ اين همان 

حکمراني بد است.
��� در حوزه اقتصادي فقر را توزيع مي کنيم

عضو کميسيون عمران مجلس شوراي اسلامي افزود: وزير راه 
و شهرسازي در جلسه اي گفت چرا از ظرفيت هاي پيمانکاران 

خ��ود در پروژه ه��اي عمراني بين المللي اس��تفاده نمي کنيم. به 
نظر من جواب اين پرس��ش اين اس��ت که چون حکمران خوبي 
نيستيم. در حوزه اقتصادي فقر را توزيع مي کنيم. در مجلس در 
زمان رسيدگي به لايحه بودجه 97 مصوب شد چون نمي توانيم 
براي حقوق هاي زير ۵ ميليون تومان کاري انجام دهيم، پس 
بياييم آن هايي که بالاي ۵ ميليون تومان را مي گيرند را محدود 

کنيم که اقدام اشتباهي بود و اصلاح شد.
��� تامي�ن مناب�ع مال�ي بازآفريني ش�هري باحمايت معاونت 

اقتصادي رئيس جمهور
همچنين هوش��نگ عش��ايري مديرعامل ش��رکت عمران و 
بهس��ازي ش��هري ايران در مراسم انتخاب چهره سال مسکن 
و س��اختمان در س��ال 96 ،گفت: رويکرد داخلي کش��ور درحوزه 
مسکن به سمت بافت هاي ناکارآمد شهري سوق پيدا کرده است 
و اين موضوع اين روزها به دليل تکرار آن، سبب هدايت جريان 
ذهني جامعه به س��مت بازآفريني ش��هري و ترويج عمومي آن 

شده است.
وي احياي بافت هاي ناکارآمد ش��هري را نيازمند داش��تن يک 
برنام��ه م��دون و صب��ر جزيل براي عملياتي ک��ردن و به انتها 
رس��اندن آن دانس��ت و گفت: در ايران تجربه نش��ان داده که 
همس��ويي دس��تگاه ها به سختي انجام مي شود و تنها زماني که 
افراد تراز اول کشور به آن موضوع ورود مي کنند، همگرايي ها 
جدي تر مي ش��ود. همين مس��ئله درموضوع بازآفريني شهري و 
دس��تور مس��تقيم رئيس جمهور به اجراي آن پس از چهار سال 

صادق است.
معاون وزير راه و شهرس��ازي گفت: در اواخر س��ال 92 موضوع 

بازآفريني شهري مطرح شد و پس از چهار سال توانستيم برنامه 
مدوني براي آن تهيه کرده و با دس��تور مس��تقيم رئيس جمهور، 
اجراي آن را کليد بزنيم. بافت هاي مياني و فرسوده شهرها در 
دهه هاي گذش��ته نتيجه توس��عه شهرها به حاشيه بود که سبب 
ش��د بافت هاي مياني خالي از س��کنه ش��وند و سکونتگاه هاي 

غيررسمي شکل بگيرد.
وي با تاکيد بر اينکه اقداماتي که در گذش��ته براي بازس��ازي 
بافت هاي فرس��وده انجام ش��د نتايج مثبتي نداشت چون بيشتر 
اقدام��ات حول بازس��ازي کالبدي مي چرخي��د، افزود: از ديگر 
اش��تباهات دهه هاي گذش��ته در بازس��ازي بافت هاي فرسوده 
اين بود که از تهران براي محله هاي ديگر شهرها تصميم گيري 
مي ش��د و اراضي مردم را خريداري کرده و تس��طيح مي کردند. 
ام��روز اي��ن اراضي به محلي براي توليد آس��يب هاي اجتماعي 

تبديل شده است.
مديرعامل شرکت عمران و بهسازي شهري ايران خاطرنشان 
ک��رد: در ده��ه ۸0 رويکرد حل مس��ئله حاشيه نش��يني اجراي 
برنامه ه��اي بان��ک جهاني ب��ود که به همين خاطر کمي بهتر از 
مبحث بافت هاي فرس��وده عم��ل کرديم،اما همان برنامه هم 

قابل نقد است.
وي ادامه داد: در دهه 90 بدون دستپاچگي و عملکرد هيجاني 
دولت تلاش کرد اين موضوع را با آرامش حل کند که در سال 
9۳ س��ند احيا و بازآفريني ش��هري در هيات دولت تصويب شد. 
ستاد ملي بازآفريني شهري نيز پس از اين مصوبه تشکيل شد 
که هدف آن ترويج انديش��ه بازآفريني ش��هري بود که در حال 
حاضر اين اتفاق رخ داده و پس از ۴ سال اين برنامه جامه عمل 

به خود پوشانده است.
عشايري خاطرنشان کرد: اين برنامه شامل 9 زير برنامه مختلف 
اس��ت که 6 بعُد آن غيرکالبدي و س��ه بعد آن نيز کالبدي اس��ت. 
در بخش غيرکالبدي بيش��تر بر ترويج و توس��عه توان افزايي 

اجتماعي و اقتصادي محلات تاکيدشده است.
اين مقام مسئول در وزارت راه و شهرسازي اظهار داشت: توسعه 
گر که در برنامه ملي بازآفريني بر آن تاکيد شده، صرفا به معناي 
سازنده نيست، بلکه کسي است که علاوه بر اينکه حلقه اتصال 
همه ارکان اصلي اجراي برنامه بازآفريني شهري شامل دولت، 
شهرداري، سرمايه گذار، سازنده و شهروندان است، دو وظيفه 
عم��ده مديري��ت برنامه محله و تحقق دقي��ق اجراي برنامه را 
ني��ز برعه��ده دارد.اميدواريم با کمک معاونت اقتصادي رئيس 
جمه��ور، مناب��ع مالي و ابزاره��اي لازم براي اجراي طرح ملي 

بازآفريني شهري تامين و از سال 97 تهيه شود.
نقدهاي مخرب، شانه خالي کردن از مسئوليت است ���

همچني��ن در مراس��م معرف��ي چهره س��ال راه و س��اختمان، 
محمدسعيد ايزدي اظهار کرد: در برخي موارد شاهد آن هستيم 
که زحمت و خدمات برخي از مديران دولتي که با خون جگر در 
جهت خدمت به مردم تلاش کرده اند ناديده گرفته مي ش��ود و 

در مقابل نقدهاي گزنده اي به آن ها وارد مي شود.
معاون معماري و شهرسازي وزير راه و شهرسازي، تاکيد صرف 
بر نقاط ضعف مديران و متوليان دولتي و غفلت از خدمات مثبت 
آن ها و نقد مخرب را براي شهروندان و کشور يک آسيب جدي 
قلمداد و اظهار کرد: اين نقدهاي بي رحمانه باعث خواهد ش��د 
که افراد دلسوز و کارشناسان متخصص نااميده شده و از چرخه 
خدمات رساني خارج شوند و در اثر اين رويه شاهد افزايش فرار 

مغزها خواهيم بود.
وي نقدهاي مخرب را به محملي براي شانه خالي کردن از بار 
مسئوليت دانست و گفت: با اين روال و فضاي ايجاد شده به نظر 
مي رس��د که نمي توانيم مش��کلات را مديريت کنيم و به نتيجه 
مطلوب��ي برس��يم. ايزدي همچنين تاکي��د بر احياي بافت هاي 
فرسوده را مثبت ارزيابي و خاطرنشان کرد: در دولت يازدهم تمام 
تلاش دولت بر اين بوده اس��ت که در فرآيند احياي بافت هاي 
فرسوده، تمرکز اصلي بر بهسازي با محوريت افزايش کيفيت 
باشد و تجربه ارزشمند بهسازي بافت هاي فرسوده در شهرهاي 
قزوين، رشت و غيره نشان داده است که شرايط براي عملياتي 

شدن احياي بافت هاي فرسوده فراهم شده است.
وي با بيان اينکه اجراي سياست هاي دولت در حوزه شهري و 
احياي بافت هاي فرسوده منوط به تعامل دوجانبه بين مجلس و 
دولت است با طرح اين سوال که دولت مگر مي تواند بدون کمک 
مجل��س، سياس��ت هاي مدنظرش را اجراي��ي کند؟ تاکيد کرد: 
اجرايي کردن سياست هاي دولت منوط به قانون است و بنابراين 
مجلس بايد به دولت در جهت اجراي سياست ها و برنامه هايش 

کمک کند و پشتوانه هاي قانوني لازم را مهيا کند.

 رئيس سازمان نظام مهندسي در مراسم انتخاب چهره  برتر سال راه و ساختمان ؛

شيوه حکمراني خوب را بلد نيستيم

قطار گلبهار- مشهد؛ فعال ترين پروژه  قطار شهريباحمل کالاي خطرناک برخوردمي شود حضور بانوان در فراخوان جذب خلبانان جديد هما 
فرزان��ه ش��رفبافي مديرعام��ل ش��رکت 
هواپيمايي جمهوري اس��لامي ايران با بيان 
اينک��ه هم اکن��ون ۵ مدي��رکل زن در اين 
شرکت هواپيمايي در حال فعاليت هستند، 
گفت: براس��اس آمار موجود تعداد يک هزار 

و 7۸0 زن در هما ش��اغل بوده و نزديک به ۴ هزار نفر خانم ديگر نيز 
در اين صنعت در قالب آژانس هاي هواپيمايي و يا شرکت هاي مربوطه 
براي هما کار مي کنند.آگهي استخدام هما هرساله براي جذب خلبانان 
جديد درج مي ش��ود. نکته حائز اهميت در آگهي س��ال جاري حضور 
خلبانان زن براي اولين بار در اين فراخوان است. تعداد خلبانان زن در 
حال حاضر در کشور چشمگير است و براساس اين فراخوان و ثبت نام 
بانوان پس از برگزاري آزمون هاي ورودي قطعا مرحله گزينش برمبناي 

شايستگي افراد بين مردان و زنان خلبان انجام خواهد شد.

 س��ازمان بنادر و دريانوردي کش��ور با 
صدور اطلاعيه اي اعلام کرد: به منظور 
پيشگيري از وقوع حوادث و جلوگيري 
از اظهار خلاف واقع در اس��ناد حمل و 
مانيفس��ت کالاها و کانتينرهاي حاوي 

کالاي خطرناک تحت عنوان کالاهاي عادي، س��ازمان بنادر 
و دريانوردي با نمايندگان خطوط کش��تيراني متخلف برخورد 
جدي مي کند .اخيراً در برخي از بنادر کش��ور حوادثي ناش��ي از 
عدم اظهار کانتينرهاي حاوي کالاي خطرناک به وقوع پيوسته 
و موجب بروز خسارت به ساير کالاها و کانتينرهاي مجاورشده 
اس��ت.مطابق مقررات، خطوط کشتيراني موظف هستند کليه 
کنترل هاي لازم را در مبدأ حمل کالا و کانتينر در اين خصوص 

انجام دهند و در غير اين صورت جريمه خواهند شد.

حبيب اله طاهرخاني مديرعامل شرکت 
مادر تخصصي عمران شهرهاي جديد 
گفت: حوزه آموزش و پرورش يکي از 
مسائل مورد توجه در شهرهاي جديد 
است چنانچه ظرف پنج سال اخير 91 

مدرس��ه در اين ش��هرها ساخته شد که برابري مي کند با تعداد 
مدارسي که در طول عمر ساخت شهرهاي جديد بنا شده اند. 
9۵ مدرسه ديگر نيز در حال ساخت است که پيشرفت  اجرايي 
20 ت��ا 90 درص��دي دارند. پروژه قطار برقي گلبهار - مش��هد 
از فعالترين پروژه هاي قطار ش��هري در کش��ور است که براي 
ساخت آن تاکنون ۴0 کيلومتر تملک شده و هيچگاه اين پروژه 
متوقف نشده است.شوراي اقتصاد فاينانس پروژه گلبهار مشهد 

را صادر کرده و سال آينده اجرايي مي شود.

عضو کميس��يون عمران مجلس، امضا فروشي مهندسان، 
گراني مصالح ساختماني و کيفيت نازل آن را سه ضلع مثلث 

ايجاد سازه هاي غير ايمن در کشور خواند.
به گزارش روزنامه تجارت، حس��ن خس��ته بند در گفت وگو 
ب��ا خبرگ��زاري خانه ملت، با انتقاد از افزايش بي ضابطه نرخ 
مصالح ساختماني در چند ماه اخير، گفت: متاسفانه با وجود 
اينکه اکثر مصالح س��اختماني موجود در کش��ور توليد داخل 
هستند، اما به بهانه نوسانات ارزي افزايش بي سابقه اي در 

نرخ ها تجربه کرده اند.
عضو کميس��يون عمران مجلس ش��وراي اسلامي، با بيان 
اينکه در برهه اي از زمان افزايش نرخ مصالح ساختماني به 
گراني س��وخت گره زده مي ش��د، افزود: موضوعي که براي 
همه محرز است افزايش بي ضابطه در خلال نبود نظارت ها 

و بي توجهي مسئولان است.
دول�ت جل�وي س�وداگران در افزاي�ش نرخ ه�ا را بايد  ���

بگيرد
نماينده مردم بندر انزلي در مجلس شوراي اسلامي، با تاکيد 
بر اينکه دولت بايد جلوي س��وداگران در افزايش نرخ ها را 
بگيرد، تصريح کرد: افزايش نرخ مصالح ساختماني به صورت 
مستقيم در بخش صنعت ساختمان تاثير داشته و حباب نرخ 
مسکن را نيز بزرگ تر مي کند. خسته بند با بيان اينکه موضوع 
اسف بار تر از گراني مصالح ساختماني کاهش کيفيت اين 
نوع فرآورده ها اس��ت، گفت: متاس��فانه کيفيت نازل مصالح 
س��اختماني عمر س��ازه ها در داخل کش��ور را بسيار کم کرده 
به گونه اي که عمر يک ساختمان در ايران نهايت 20 سال 

است در حالي که در کشورهاي پيشرفته تا دو قرن نيز سازه 
دوام مي آورد.

ضع�ف نظارت ه�ا عامل اصلي ه�در رفت بيت المال در  ���
حوزه مسکن است

وي با تاکيد بر اينکه ضعف نظارت ها عامل اصلي هدر رفت 
بيت المال در حوزه صنعت توليد فراورده هاي ساختماني است، 
افزود: برخورد با گران فروشان و همچنين توليدات بي کيفيت 
مصالح ساختماني مي تواند اقدام موثري در حوزه رشد کيفيت 
سازه ها باشد. اين نماينده مردم در مجلس دهم، با بيان اينکه 
متاسفانه عدم وجود مهندس ناظر در زمان ساخت سازه و امضا 
فروش��ي نيز بر کاهش عمر س��اخت و سازها در کشور دامن 
زده است، گفت: تقويت حوزه مهندسي و نظارت بر کيفيت 
سازه ها از عوامل مهمي است که مي تواند آينده بازار مسکن 
را تحت شعاع قرار دهد. امضا فروشي و نبود مهندس ناظر 
محدود به چند سال اخير نبوده و زمان زيادي است که کشور 

از اين موضوع متضرر است. 

مثلث سازه هاي غير ايمن در کشور چيست؟
معاون امور فرودگاهي شهر فرودگاه امام خميني با اشاره 
به تمهيدات اين فرودگاه براي انجام س��فرهاي نوروزي 
اظهار داشت: در هيچ يک از بخش هاي فرودگاه از جمله 
غرفه هاي تجاري و تاکس��ي ها افزايش قيمت نداريم و 
تمام ايرلاين ها ملزم به استقرار نماينده خود در فرودگاه 

شده اند.
ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت ب��ه نقل از ايلنا، صبح ديروز 
علي رستمي در نشست خبري اعلام برنامه هاي نوروزي 
فرودگاه حض��رت ام��ام ) ره( ب��ا بيان اينک��ه با نهادهاي 
دس��ت اندرکار براي انجام س��فرهاي نوروزي جلس��ات 
متعددي در جهت هماهنگي هاي مورد نياز انجام ش��ده 
است،  گفت:  در اين جلسات ناظران بر بخش هاي مختلف 
فرودگاه مشخص شده اند. وي با تاکيد بر نظارت دقيق بر 
بخش هاي مختلف فرودگاه از جمله تاکسي ها، غرفه هاي 
تج��اري و خدمات��ي اظهار داش��ت:  نظارت ها به گونه اي 
انجام مي شود که هيچ گران فروشي و کم فروشي در برابر 
مس��افران رخ ندهد. معاون امور فرودگاهي شرکت شهر 
فرودگاه امام با اشاره به آماده سازي تجهيزات ناوبري و 
کمک ناوبري اظهار داشت:  تمام امکانات و خدمات براي 
انجام سفرهاي نوروزي در حال آماده سازي هستند. وي 
با بيان اينکه جلسات متعددي را با نمايندگان ايرلاين ها 
و مديران شرکت هاي هواپيمايي در جهت هماهنگي ها 
براي انجام سفرهاي نوروزي برگزار کرده ايم، گفت: قرار 
بر اين اس��ت که از تمام ش��رکت هاي هواپيمايي نماينده 
تام الاختيار ايرلاين ها حضور داش��ته باش��ند تا در شرايط 

تاخير به مس��افران پاس��خگو باش��ند و شاهد سرگرداني 
مسافران در مواقع تاخير يا احيانا کنسلي پروازها نباشيم. 
اع��لام مي کنم قرار نيس��ت بر هي��چ يک از بخش هاي 
فرودگاه از جمله کرايه تاکسي ها افزايش قيمتي را داشته 
باشيم. رستمي تاکيد کرد: همچنين پرواز کنسلي تنها در 
زماني است که مسافر در فرودگاه حضور نداشته باشد و 
در ش��رايطي مس��افران در فرودگاه حاضر باشند ايرلاين 
اج��ازه لغ��و پرواز را ندارد. وي افزود: هنوز تعداد پروازهاي 
نوروزي از فرودگاه امام خميني مش��خص نش��ده اس��ت 
چراکه ش��رکت هاي هواپيماي��ي همچنان قصد فروش 
بلي��ت و انج��ام پروازهاي ف��وق العاده را دارند اما از تاريخ 
2۴ اس��فند 96 ت��ا 17 فروردي��ن 97 دو هزار و 766 پرواز 
خروجي و به همين تعداد پرواز ورودي مجوز داده ش��ده 
است. رستمي ادامه داد: در ايام عادي روزانه 20 هزار نفر 
مسافر در فرودگاه اعزام و پذيرش مي شود که اين رقم در 

روزهاي پيک سفر به ۳0 هزار مسافر مي رسد.

اجازه افزايش قيمت  در بخش هاي مختلف فرودگاه را نمي دهيم

سرپرست معاونت نظارت اداره کل حريم شهرداري تهران خبر داد:

ممنوعيت 20 روزه ساخت و ساز در حريم تهران
سرپرس��ت معاونت نظارت اداره کل حريم ش��هرداري تهران از 
ممنوعيت س��اخت و س��از در حريم و توجه به »حريم گردي« 

در ايام نوروز خبر داد.
به گزارش روزنامه تجارت،حميد اسد بيگي در گفت وگو با ايسنا، 
اقدامات نوروزي در حريم با بيان اينکه سو استفاده  برخي افراد 
از تعطيلات نوروز براي س��اخت و س��از و ... در زمين هايش��ان، 
گفت: در دو سال اخير طرح ويژه اي از سوي معاونت شهرسازي 
اجرايي مي ش��ود که در پي آن س��اخت و س��از از 2۵ اسفند ماه تا 

پانزدهم فروردين در کل عرصه حريم ممنوع مي شود.
وي با بيان اينکه امسال نيز ساخت و ساز در حريم از 2۵ اسفند 
ماه سال جاري تا 1۵ فروردين 97 ممنوع است، گفت: ماموران 
ش��رکت حريم بان در صورت مواجهه با س��اخت و س��ازهاي 
غيرقانون��ي و انتق��ال مصالح س��اختماني، نس��بت به برخورد و 

تخريب سازه اقدام خواهند کرد.
اسد بيگي با بيان اينکه در راستاي ساماندهي حريم با 9 فرماندار و 
1۸ بخشداري که در حريم عرصه سرزميني و مديريتي مشترک 

داريم رايزني  هايي انجام گرفته است، گفت: ۳0 سازمان در حريم 
تهران ذينفع هستند که در راستاي بهبود وضعيت حريم با آنها 
تعامل داشته و جلسات مختلفي برگزار کرده ايم که با استقبال 

ارگان ها مواجه شديم.
وي با بيان اينکه خوشبختانه با همکاري همه سازمان ها شاهد 
کاهش چشمگير تخلفات بوديم، گفت: سعي شده است با ايجاد 
وحدت و يکپارچگي، نظم و انضباط را در حريم برقرار کنيم. چرا 
که در گذشته تخلفات در نوروز در عرصه حريم افزايش مي يافت 
اما با کشيک بندي مناطق و نواحي و همچنين آماده باش کميته 
صيانت در سطح ستاد، منطقه و ناحيه نسبت به حفاظت از حريم 

و ممنوعيت ساخت و ساز اقدام شده است.
وي با بيان اينکه براي اولين بار سامانه ارتباطي 1۳7 و 1۸۸۸ 
آماده دريافت پيام هاي مردمي در خصوص گزارش س��اخت و 
س��از غيرقانوني در عرصه حريم اس��ت، گفت: همچنين سامانه 
ارتباطي 1۳1 جهاد کشاورزي آماده است که پيام هاي مردمي را 
درياف��ت کن��د ک��ه پس از دريافت گ��زارش ماموران حريم بان 

بلافاصله به اين موضوع رسيدگي مي کنند.
سرپرس��ت معاونت نظارت اداره کل حريم ش��هرداري تهران با 
بيان اينکه ماموران شرکت حريم بان در 10 ماهه نخست امسال 
1۳۵ مورد فنس کشي را جمع آوري کردند، گفت: ماموران حريم 
بان در مواجهه با تخلفات يا اقدام به تخريب کرده و يا تشکيل 
پرونده داده و براي کميس��يون ماده 100 ارس��ال مي کنند و يا 

پرونده در اختيار دستگاه قضا قرار داده مي شود.
وي با بيان اينکه خوشبختانه در سال 96 پرونده اي نداريم که 
در سيستم تعيين تکليف نشده باشد، گفت: خوشبختانه تخلفات 

در حريم به شدت کاهش يافته است.
اسدبيگي همچنين با اشاره به »حريم گردي« در نوروز، گفت: 
در چند س��ال اخير به بحث حريم گردي و حريم شناس��ي توجه 
ويژه اي ش��ده اس��ت، چرا که متاسفانه ممکن است شهروندان 
اطلاعات دقيقي از حريم نداشته باشند. به عنوان مثال با پارک 
سرخه حصار، امام زاده داوود، آبشار منطقه 22 و ... ظرفيت هاي 
گردش��گري هس��تند که در حريم تهران واقع ش��ده اند و مردم 

مي توانند از اين فضاهاي بکر که ذخاير تهران هستند استفاده 
کنند. وي با بيان اينکه طي رايزني هاي انجام ش��ده با س��ازمان 
گردشگري شهرداري پوسترهايي با موضوع آشنايي با حريم در 
مترو نصب شده است، گفت: نقشه گردشگري و تاريخي حريم 
تهران نيز آماده ش��ده اس��ت و مردم مي توانند از اين فضاهاي 

ناب استفاده کنند.
سرپرس��ت معاونت نظارت اداره کل حريم ش��هرداري تهران 
افزود: در س��ال آينده کارگروه ويژه اي به نام »اطلاع رس��اني و 
مش��ارکت هاي مردمي« با رويکرد حفاظت و صيانت از حريم 
شکل خواهد گرفت تا بتوانيم ظرفيت هاي بالقوه و بالفعل حريم 

را به مردم بشناسانيم.


